
Tov. Hreščak vpraša dalje v imenu neke 
odsotne tovarišice, kako je s kvinkvenijami v 
uašem okraju. V nekem okraju naše dežele 
izplačujejo vkljub razsodbi upravne sodnije še 
vedno od dneva nastopa. Tov. Štrekelj Jos. po
jasni kot zastopnik učiteljstva v okrajnem šol. 
svetu, da stori on ponovno v tem oziru po
trebne korake ter da je pripravljen na lastne 
stroške iti celo ponovno do upravne sodnije. 
Vsi izkušeni, odlični juristi, s katerimi je on 
govoril, so mnenja, da je tu brezdvomna po
mota. Bešitev mora biti vsekako učiteljstvu v 
prilog. 

Bavnatelj tov. Ant. Berginec nam po
roča dalje, da je prišla c. kr. okr. šol. svetu 
neka novela glede nekaterih otroških bolezni, 
kakor n. pr. udušljivi kašelj i. dr. zaradi česar 
se šol. vodstvom na ta poročila navadno ne 
odgovarja, marveč se jemlje le v znanje. 

Končno priporoča tov. Jos. Štrekelj, naj 
podpiramo edino le narodna podjetja in to po
sebno sedaj, ko se kažejo naši narodni nasprot
niki taki sovražniki. 

Zborovanje smo na to zaključili. Ko smo 
si pa medtem malo privezali duše, smo šli 
nekateri z ladjami, drugi peš ob obali obču
dovat ostaline starih devinskih gradov ter se 
vračali potem veselo zopet proti domu v svesti, 
da smo zopet za en veseli dan bogateljši v 
sredi svojih prijaznih tovarišev in ljubeznivih 
tovarišic. 

Iz naše organizacije. 
Skupne zadeve. 

Jabilejska samopomoč. Vljudno opo
zorim člane, ki še niso poravnali za zadnji 
slučaj, oziroma, ki imajo še dolg od prej, da 
to store takoj, kakor pravila zahtevajo. 

P r e d s e d n i k . 

Štajersko. 
Učiteljsko društvo za laški okraj 

zboruje v nedeljo, dne 9. oktobra 1910, ob 
poldeseti uri dopoldne v šoli na Zidanem mostu 
po naslednjem dnevnem redu; 

1. Zapisnik. 
2. Dopisi in društvene stvari. 
3. Poročilo o XXII. glavni skupščini .Za

veze v Novem mestu. 
4. .Naša Ahilova peta". Predava tov. 

Blaž Jurko. 
5. Slučajnosti. 
Tovariši, tovarišice, zadnje naše zboro

vanje je bilo komaj sklepčno. Pridite torej vsi! 
Ne nazaj in navzdol, marveč kviško in naprej 
bodi naše geslo. O d b o r . 

Učiteljsko društvo za celjski okraj. 
Oni tovariši in tovarišice, ki še niso prispevali 
za .Obrambni sklad C. in M. družbe", se 
vljudno prosijo, da blagovolijo svoj prispevek 
čimprej vposlati podpisancu. Ob enem se lahko 
vpošlje udnina za tekoče leto. — Prihodnje 
zborovanje bo, kakor se je določilo, dne 6. no
vembra t. 1. Podavanja, društvene zadeve, vpra
šanja, sploh vse, kar kdo želi glede dnevnega 
reda, naj se blagovoli prijaviti podpisanemu 
do 22. oktobra t. 1. 

F r. B r i n a r , 
t. č. predsednik. 

Goriško. 
Učiteljsko društvo sežanskega šol

skega okraja je zborovalo v prijaznem Ses
ljanu v četrtek, 25. t. m. Dasi leži ta kraj 
na skrajni pereferiji okraja, je bila pri vsem 
tem precej lepa udeležba. Bili nismo namreč 
le mi sami, marveč se nam je pridružilo pre
cej častno število prijaznih tovarišev in tova
rišic iz sosednjega trž. okraja. Poleg tega smo 
imeli tudi enega jurista v svoji sredi. 

Zborovanje je otvoril ob določeni uri 
predsednik, ravnatelj tov. Ant. Berginec s pri
mernim in interesantnim nagovorom. — Po 
prečitanju zapisnika nam je tudi povedal na 
izrecno željo navzočih, da je c. kr. okraj. šol. 
svet odposlal prošnjo za draginjsko doklado 
dež. šol. svetu, one pa glede remuneracij za 
prepisovanje nekaterih aktov se ni moglo upo
števati, ker si je to nalogo nadelo pri konfe
renci učiteljstvo samo in poleg tega pa je 
bilo delo preneznatno, da bi se moglo ho
norirati. 

Posebno interesanten je bilo nadaljevanje 
in dovršetek referata .Žena v razvoju kulture" 
od strani prijazne tov. gdč. Fani Živčeve. Po
slušali smo jo od pričetka do konca z naj
večjo pozornostjo, dasi je bilo poročilo precej 
dolgo in obširno. Končno se ji predsednik 
toplo zahvali na obilnem trudu in požrtvoval
nosti z željo, da nas v kratkim razvedri s ka
kim sličnim, lepim referatom. 

Nato čita predsednik Jvlogo .kuratorija 
slov. gimnazije v Gorici", kjer želi, naj bi 
izbrali iz svoje srede dva člana v njihov širji 
delokrog. — četudi je bila vloga poslana od 
drugače z nami ne simpatizujočih oseb, vendar 
smo bili v pretežni večini vsi zato, da se pod
pira to velevažno naše kulturno podjetje, naj 
pride potem že iniciativa od katere že koli 
strani. Ker je pa šolska stvar, se čutimo kot 
učitelji še posebno dolžni podpirati slična 
podjetja. Po daljši debati pa vendar ni prišlo 
do volitve, ker nas je bila navzočih le manj
šina (tretjina) vseh udov. Odnesli smo tedaj 
na prihodnje zborovanje, ki bo itak v kratkem, 
in sicer 17. novembra t. 1. v Divači, v nadi, 
da se nas tukaj kaj več zbere ter lažje o tem 
debatiramo in volimo. 


